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A SZENT SZELLEM SZEMÉLYE 
Fábián Attila élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2024. február 11. 
 

Ma a Szent Szellem személyéről szeretnék beszélni. Arról, hogy mennyire nagyon fontos 
megismerni Őt, mint személyt és mennyire nagyon fontos ismerni Őt, mint Jézus Szellemét. Nem 
úgy terveztem, hogy erről a témáról beszélek, mert a Házasság hete sorozat van Európa sok 
országában. Az elmúlt éveknek nálunk is bevett szokása volt, hogy ilyenkor családdal, házassági 
kapcsolatokkal, házassági problémákkal, nehézségekkel, esetleges megoldásra váró feladatokkal 
kapcsolatban hallhattál tanítást. Nem mondom, hogy a jövő héten nem arról lesz szó, ez még 
kérdőjeles. 

Ma egy olyan témát helyezett az Úr a szívemre, legalábbis így vettem a vezetést, amit ha 
megértesz, megváltoztatja az életedet és képes arra, hogy megváltoztassa a házasságodat is, de akár 
minden emberi kapcsolatodat. Én úgy hiszem, hogy az emberi kapcsolataink leképződése az, hogy 
milyen a kapcsolatunk Istennel. Tehát amilyen kapcsolatunk van az Úr Jézussal, az Atyával, a Szent 
Szellemmel, annak a visszatükröződése az, hogy milyenek az emberi kapcsolataink. Ez nagy 
igazság, egy fájó igazság is, és egy örömteljes igazság is. Nagyon sokszor azt gondoljuk, hogy a 
másiknak kell változnia, miközben arról van szó, hogy nekem kellene a kapcsolatomat máshogy 
megélni az Úrral, aminek következményeképpen én változom, és képes leszek arra, hogy jól 
megéljem az emberi, a munkahelyi, a főnök-beosztotti, a gyülekezeti, pásztor-nyáj kapcsolatokat, 
vagy akár a házasságit is.  

Tehát célzottan ma nem a házasságokról lesz szó, de úgy hiszem, hogy amit ma hallasz, 
alkalmazható az életednek bármely területére, kiváltképpen arra, hogy mire és kire hogyan vagy 
tekintettel. Amikor tekintettel vagyunk az Úr jelenlétére, arra, hogy Ő jelen van, hogy Ő mindig ott 
van, hogy hall minket, lát minket, ha nem is mindig úgy, mint a teremtésnél, hogy aktívan működik, 
de passzívan jelen van az életünkben, és mi képesek vagyunk arra, hogy Őt aktívvá tegyük az 
életünkben. Ezt majd ki szeretném bontani, mert ez így félreérthető. Tehát, akkor ez kihatással lesz 
arra is, hogy hogyan éljük meg a testvéri kapcsolatainkat, a szülő-gyermek kapcsolatainkat, akár a 
házassági kapcsolatainkat is. Amikor elfeledkezünk arról, hogy Ő kicsoda, akkor könnyen 
elfeledkezünk arról is, hogy a másik embertársunk kicsoda. Amikor elfeledkezünk arról, hogy a 
másikért ugyanúgy meghalt az Úr Jézus, a másiknak az életéért, váltságáért ugyanúgy folyt a 
Bárány drága vére, mint a miénkért, akkor könnyen válunk önzővé, egocentrikussá, könnyen válunk 
olyanná, aki a saját érdekét nézi ahelyett, hogy azzal az indulattal néznénk a másikat, amellyel Ő volt 
felénk is. Azt hiszem, hogy egy nagyon-nagyon életmegváltoztató segítség és lehetőség a számodra, 
ha ezt megérted. 

Kérlek benneteket, hogy lapozzatok a Római levél 8. fejezetére, szeretném felolvasni Isten Igéjét 
a 14-es verstől a 16-ig. Ezzel szeretném kezdeni, mert dicsőítés közben ez jött fel bennem, hogy ez 
legyen a kezdő Igénk, úgyhogy szeretném, hogyha ezeket a közismert Igéket együtt olvasnánk és 
elmélkednénk rajta, és olyan megértést kapnánk belőle, amit idáig még talán nem nyertünk belőle: 

Róma 8,14–16. 
14. Mert akiket Isten Szelleme vezérel, azok Istennek fiai. 
15. Mert nem kaptatok szolgaság szellemét ismét a félelemre, hanem a fiúságnak Szellemét 

kaptátok, aki által kiáltjuk: Abbá, Atyám! 
16. Ez a Szellem bizonyságot tesz a mi szellemünkkel együtt, hogy Isten gyermekei vagyunk. 
Ámen. Sokszor használt igeversek, sokszor olvastad, sokszor hallottad, talán prédikáltál is róla, 

de menjünk egy picit mélyebbre. Amikor a Szent Szellem vezetéséről és az Ő személyéről beszélünk, 
akkor nélkülözhetetlen annak felismerése és megismerése, hogy mi szellemi emberek vagyunk. Van 
szellemünk, lelkünk és testünk és ugye azt mondja a Biblia, hogy amikor újjászülettünk, amikor 
befogadtuk az Úr Jézust a mi szívünkbe, akkor a Szent Szellem kitöltetett a mi szívünkbe. István 
által és általam is sokat használt példa, és talán egyszer itt nem olyan túl régen be is mutattam, 
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amikor két pohár vizet összeöntesz, így összekeveredik az a két víz. Szemléletesebb, ha két 
különböző színű folyadékról beszélünk, de a lényeg, hogy összekeveredik, eggyé válik, utána azt 
nem tudod szétválasztani. Azt mondja itt az Ige, hogy a Szellem, Isten Szelleme bizonyságot tesz a 
mi szellemünkkel együtt. Sokan úgy várják a Szent Szellem vezetését, hogy valahonnan kívülről 
érkezzen, valami olyan villámcsapás, valami olyan hang, valami olyan benyomás, valami olyan eget 
rengető dolog, hogy olyan tisztán halljam és olyan világosan értsem azt, hogy Ő mit mond, hogy 
hasonló legyen ahhoz, mint ahogy hallod a hangomat most a hangfalon keresztül.  

De ez az igevers itt azt mondja, hogy ott a szívedben, a szellemedben, a te szellemed és a Szent 
Szellem összekeveredett. Tehát amikor Ő vezet téged bizonyosság által, és itt a példa az, hogy azt 
mondja nekünk, bizonyságot tesz a mi szellemünkkel együtt, hogy Isten gyermekei vagyunk. Azt, 
hogy te Isten gyermeke vagy, honnan tudod? Ott bent van a bizonyság, és kinek a bizonysága ez? A 
tiéd, ugye? És mondd! „Ez az enyém! Nekem bizonyosságom van arról, hogy Isten gyermeke 
vagyok. Én tudom azt, hogy bizonyosságom van. Ez a bizonyság az enyém.” Mégis a Biblia azt 
mondja, hogy ez a Szellem vezetése. Hogy Ő bizonyságot tesz a mi szellemünkkel együtt. Ez oly 
mértékben össze van elegyedve a mi szellemünkkel, hogy ezt a bizonyságot nem úgy halljuk, hogy 
Isten mondja, hogy te az én gyermekem vagy. Nem kívülről jövő benyomás ez, hogy te az én 
gyermekem vagy, hanem ezt a te sajátodnak tudod, érzed, érzékeled, hogy ez az én sajátom. Az 
enyém. Miközben a forrása kicsoda? A Szent Szellem. De mégis a sajátodként tudod, a sajátodként 
érzed. Ez az „érzés” nem olyan jó szó, mert ez egy szellemi megtapasztalás ott belül, nem egy 
fizikai érzés, de egy érzékelés, hogy én Isten gyermeke vagyok, Őhozzá tartozom. Ezt itt bent 
tudod. Egy olyan tudás, ami a tiéd.  

Amikor az Ő Szelleme vezet minket és bizonyságot tesz az összekeveredett szellemünkben 
bármely dologgal kapcsolatban, hogy merre menjünk, mit csináljunk, hogyan csináljuk, akkor az 
nem a miénk lesz már utána? De, az a miénk. Ezért van nagyon sokszor az, hogy te érzel valamit a 
szívedben, a bensődben, te érzed saját magadból, úgy gondolod, az a tiéd, amit érzel, amerre az Úr 
akar téged vezetni, aminek a forrása a Szent Szellem. És itt van a kulcs és itt van a lényegi pont, 
hogy hogyan értjük meg az Ő Szellemének a vezetését, azazhogy megvizsgáljuk, hogy ami az 
enyém, amit én ott bent érzékelek, az milyen forrásból jön. Azt a Szent Szellem sugallta? Valóban a 
Szent Szellem bizonysága az én szellememmel együtt, vagy pedig az én saját magam érzékelése ott 
bent? Nagyon sokan itt elbuktak, mert nem volt bennük kellő alázat, nem volt bennük kellő 
alávetés, és azt gondolták, hogy amit én itt belül érzek, azt Isten mondta nekem. És valóban, amit te 
ott belül érzékelsz, az a tiéd, mert együtt vagy a szellemedben a Szent Szellemmel. De a forrása az 
Ő vezetésének a Szent Szellem. Amikor pedig te az elmédből, az agyadból, a saját kívánságaidból, 
a saját vágyaidból érzékelsz belülről valamit, arra ne mondd és ne fogd rá, hogy az a Szent Szellem 
vezetése! Érthető a különbség?  

Mi az, amit tenned kell, amikor bent érzékelsz magadtól valamit? Kérdezd meg, honnan jön ez 
az érzékelés bennem? Erre menjek, arra menjek, ezt csináljam, azt csináljam? Ennek a forrása 
micsoda? A Szent Szellemtől eredően van bennem ez a belső, általam is megfogalmazott kívánság 
vagy zöld lámpa, vagy pedig ennek a forrása esetleg kívülről jövő, elmebeli, félelemből fakadó, 
ördögi, démonikus, vagy egyszerűen ez csak a saját kívánságom? Így tudsz különbséget tenni. 
Mivelhogy nagyon közel van a kettő egymáshoz, ezért ezt meg kell tanulni. Időnként az ember 
eltéveszti. Időnként az ember rájön arra, hogy amit én éreztem, igazából nem a Szent Szellem 
bizonysága volt bennem, hanem ezt én annyira vágytam, annyira akartam, és annyira kívántam. 
Annyira kívántam azt a csokit, annyira kívántam azt a férfit, vagy nőt, annyira kívántam azt a 
szolgálatot, annyira kívántam azt a munkahelyet, annyira kívántam azt a házat, vagy autót, vagy 
télikabátot. Azt gondolod, hogy a Szent Szellem ilyesmikben nem vezet. De! Képes arra, hogy 
vezessen abban is, hogy milyen nadrágot húzzál fel reggel. Ne járj úgy, mint én ma, hogy szorít a 
nadrág. És én nem voltam engedelmes. Tehát a lényeget érted, ugye, amit mondani akarok? Nem 
mondom azt, hogy a belső bizonyosság értelmezését, magyarázatát csak ebből a szemszögből lehet 
nézni, mert ez sok oldalról kinyitható, magyarázható, sok oldalról lehet erre ránézni, de amikor 
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érzékelsz valamit, hogy valamilyen irányba jó lenne menni, kívánsz menni, és jónak is tűnik a 
fejedben, az Igével még összhangban is van, akkor sem biztos, hogy az a Szellem bizonysága a 
szívedben. 

Ugyanakkor a Szellem bizonyossága a szívedben mindig az Igével összhangban lesz, de vannak 
dolgok, amiket egyszerűen meg kell tanulni. Minden élethelyzetben, minden embernek kicsit más 
lehet az ezzel kapcsolatos válasza, mert egyediek vagyunk és az egyedi embereket Isten egyedi 
módon is vezethet egyedi utakon. Nincsenek erre olyan sablonok, amikre azt mondhatnám, hogy ezt 
a három lépést, ha megteszed, akkor biztos lehetsz abban, hogy Isten Szelleme vezet téged. Sokszor 
van úgy, hogy ez a bizonyság oly mértékben összefolyik a mi szívünkkel, a mi akaratunkkal, 
vágyunkkal, kívánságunkkal, és igazából ez is a cél, hogy én magamtól is azt akarjam, amit Ő akar. 
Hogy én saját magamtól is annyira vágyakozzak és kívánjam azt, amit Ő szeretne, hogy én saját 
magamtól is azt akarjam, amit Ő akar.  

Ugyanakkor soha nem feledkezhetünk meg arról, hogy megvizsgáljuk és feltegyük azt a bi-
zonyos kérdést, magunkban tudassuk, hogy amit ott bent érzékelek egy üzleti döntésnél, egy 
párválasztásnál, egy prédikátor a témaválasztásnál, hogy ezt milyen forrásból jön. Láttunk nem egy 
embert, aki a szellemi szemétdombra került az miatt, hogy egyszer-kétszer úgy sikerült neki ezt 
eltalálnia, hogy azt gondolta, onnantól kezdve bármi, amit ő érez belül, az mindig Isten vezetése. 
Oly mértékben eltért már, hogy már olyannal is találkoztunk, hogy valaki odament más nős em-
berhez, azt mondván neki, hogy a te párod lesz az én házastársam, mondván, hogy ezt Szent 
Szellem jelentette ki neki. Abszurdum! Nincs összhangban az Igével és mégis oly mértékben meg-
tévesztett lehet az ember, ha ezt az egyszerű kérdést nem teszi fel őszintén magának: ezt én akarom 
magamtól, vagy ezt a Szent Szellem helyezte a szívembe? Érthető ugye? A lényeg, amit akartam 
ezzel kapcsolatban mondani, azt elmondtam, ez a bevezető.  

Van úgy, hogy az ember a saját kárán tanul meg dolgokat. Nem kellene, de sokszor ezek a 
legmaradandóbb tapasztalatok és hosszútávon megmaradó kijelentések, amikor az ember saját maga 
megtapasztal dolgokat. Amikor a Szent Szellemre egyébként is úgy tekintünk, mint egy erőre. Sok 
keresztény körben és sok gyülekezetben Ő az erő Szelleme, Ő a józanságnak, a bölcsességnek, meg 
mindenféle olyan jelzőkkel illetik Őt, ami igaz, kivétel nélkül szinte mind igazak, ezek az Ő 
tulajdonságai, de ha csupán úgy tekintünk Őrá, hogy csak egy erő, Ő egy ajándék, akkor azon 
kapjuk magunkat, hogy szeretnénk használni ezt az erőt. Szeretnénk használni ezt az erőt bizonyos 
dolgokra, a saját meg a mások érdekében. Szeretném használni az ajándékot a ti érdeketekben. 
Szeretném használni az ajándékot arra, hogy meggyógyuljatok, de nem hiszem, hogy ez így helyes. 
Mert amikor meglátod, megismered az Igéből, hogy Ő egy személy, akkor nem akarod Őt, mint 
személyt használni, hanem azt fogod vágyni és akarni, hogy ez a személy használjon téged. Ő foly-
jon át rajtad keresztül a gyógyulással, a próféciával, a kijelentéssel, a bölcsességével, vagy bármivel 
kapcsolatban. Értitek a különbséget? Értitek a különbséget, bólogattok. Ez a különbség.  

Használni kell ezt, használni kell azt, ezt kell csinálni, azt kell csinálni. Erre használjuk Istent, 
arra használjuk Istent, de ez nem így működik. Az Ő számára kell, hogy olyan állapotba kerüljünk, 
hogy tudjon minket használni. Nekünk azzá az emberré kell válni, akit képes használni! Nekünk 
olyan állapotban kell lennünk, amikor ránk talál, hogy mi imádók vagyunk, hogy a szívünk oda van 
szánva neki, hogy Ő használni tudja azt az edényt, amik mi vagyunk. Ez az Ő szíve, az Ő vágya. 
Gyönyörű leírás van, nekem egyik kedvenc részem a Bibliában az 1Korinthusi levél 2. fejezete. 
Ebből szeretnék egy hosszabb részletet felolvasni. Egészen a 9–12. versig most, amelyeket szintén 
sokat olvastunk, sokat hallottunk róla, sokat értelmeztünk. Most mélyebbre megyünk ebben, és 
olyan dolgokat szeretnék mondani neked, amit talán még idáig nem hallottál. Mondom neked, ha 
ezt megérted, megváltozik az életed. 

Itt arról van szó, az előtte levő Igék arról szólnak, hogy ha a sátán tudta volna, lett volna böl-
csessége, lett volna esze, lett volna belátása arra, hogy Isten milyen munkát végez, akkor nem öli 
meg Jézust a kereszten. Nem feszíti meg. De mivel azt gondolta, hogy ezzel ő uralmat, hatalmat és 
győzelmet szerez Jézus és Isten fölött, ezért ezt megtette, mondja a 8. vers. A 9-es verstől olvasom: 
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1Korinthus 2,9–12.  
9. Hanem, amint meg van írva: Amiket szem nem látott, fül nem hallott, és embernek szíve 

meg se gondolt, amiket Isten készített az Őt szeretőknek.  
10. Nekünk azonban az Isten kijelentette az Ő Szelleme által: mert a Szellem mindeneket 

vizsgál, még az Istennek mélységeit is. 
Nagyon-nagyon érdekes igevers. Olvasom tovább: 
11. Mert kicsoda tudja az emberek közül az ember dolgait, hanemha az embernek szelleme, 

amely őbenne van? Azonképpen az Isten dolgait sem ismeri senki, hanemha az Istennek 
Szelleme.  

12. Mi pedig nem e világnak szellemét vettük, hanem az Istenből való Szellemet; hogy 
megismerjük azokat, amiket Isten ajándékozott nékünk. 

Halleluja! Nekem ezek kedvenceim. Főleg akkor válik egy-egy Ige kedvenccé, hogyha az ember 
nagyobb és mélyebb spektrummal lát rálátást. Azt mondja itt az igevers, a Szent Szellemről, hogy Ő 
az, aki legjobban ismeri Istent. Olvasom még egyszer, jó? 10-es vers: 

10. Nekünk azonban az Isten kijelentette az Ő Szelleme által: mert a Szellem mindeneket 
vizsgál, még az Istennek mélységeit is.  

Mit jelentett ki az Ő Szelleme által? Miről beszélt az előző igeversekben. Ezt el kell majd otthon 
olvasnod. Arról beszélt, hogy mit tett Jézus értünk. Nekünk a Szent Szellem kijelentette ezt, ami 
megértés és kijelentés nem volt meg a démonikus fejedelmeknek. „… mert a Szellem mindeneket 
vizsgál, még az Istennek mélységeit is.” A Szent Szellem vizsgálja Istennek a mélységeit? Ezt 
mondja az Ige, nem? Hogy a Szent Szellem vizsgálja Istent. Vizsgálja Istennek a mélységeit. 
Emészd ezt egy kicsit! Nagyon sokszor átfutunk ezeken az Igéken. Micsoda? Egyébként is nehezen 
felfogható, megérthető az, hogy három személyről beszélünk, az Atya, a Fiú és a Szent Szellem, és 
mégis egy Isten. Ez olyan dolog, amire nincs se példa sem a teremtett világban, sem a szel-
lemvilágban, nincs még egy ilyen. Páratlan. Ha azt gondolod, hogy ezt meg tudod érteni, fel tudod 
fogni egy teremtett aggyal, és úgy gondolod, hogy erről mindent tudsz, akkor lehoztad a Mindenhatót 
a saját szintedre.  

Ezt nem lehet felfogni csupán emberi bölcsességgel és értelemmel. El lehet fogadni, alá tudod 
ennek vetni magad, egyet tudsz vele érteni, de elmével, ésszel megérteni, hogy hogyan lehetséges 
ez, nem lehet. Ez Isten privilégiuma. Ezt Ő így mondta, így akarta, így csinálta, ez így van. Tény-
ként elfogadjuk. Szeretnénk mélyebbre menni ennek a megértésében, de hogyan tudunk a mélyére 
menni ennek? Az agyunkkal? Nem, a Szellem kijelentésével. Semmilyen más úton-módon nincs 
igaz ismeret Istenről, az Atyáról, Jézusról, csak a Szent Szellem kijelentése által. Ha a Szent Szel-
lem nélkül próbáljuk megérteni az Atyát, ha a Szent Szellem megértése nélkül próbáljuk felfogni, 
feldolgozni a megváltást, Jézus munkáját, esélyünk sincs. Esélytelen. Az emberi elme oly mér-
tékben korlátozott Isten hatalmához képest, hogy egyszerűen nem fér bele.  

Hogyan juthatunk akkor közelebb a teljességhez? Olvasom még egyszer a 10-es verset: 
10. Nekünk azonban az Isten kijelentette az Ő Szelleme által: mert a Szellem mindeneket 

vizsgál, még az Istennek mélységeit is. 
A Szent Szellem kutatja azt, ami Istenben van. Itt a „kutatja” szó a görögben jelenti azt is, hogy 

keresi, tanulmányozza, nyomozza. Ez a szónak a teljes körű értelme. Kutatja azt, ami Istenben van. 
Ugye aki keres, az talál, még az emberek között is, hát még a Szent Szellem. A kívánság meg van-e 
bennünk, hogy Szent Szellem, amit te tudsz az Atyáról, amit te tudsz Jézusról, azt elárulnád nekem? 
Megmondanád nekem? Kijelentenéd nekem? Kérhetjük ezt? Persze, hogyne kérhetnénk. Mindennap 
kérheted ezt.  

Ezért imádkozott Pál az efézusi levélben. Hány százszor, ezerszer imádkoztad már ezt az 
imádságot és lehet, hogy azt sem tudtad, hogy mit imádkozol ezzel! Hát ezt, hogy a Szent Szellem 
jelentse ki, adjon kijelentést Istennek a mélységeiről, hogy te tisztán láss ott bent.  

Természetesen ez megnyilvánul az elmédben is, a lelkedben, az érzéseidben, az érzelmeidben, az 
akaratodban. A tiszta látás, a tiszta megértés, a szellemi kijelentés az olyan dolgot hoz el neked, amit 
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nem hozna el csupán az, ha fizikai értelemben itt lenne Jézus és te csupán az öt érzékszerveddel 
kapcsolódnál rá.  

Ó, annyira szeretnék Jézussal találkozni! Annyira jó lett volna nekem, ha ott vagyok a ta-
nítványokkal! Ha csak távolról láthattam, hallhattam volna! A tanítványok mind ott voltak, mégsem 
értettek szinte semmit. Mikor értették meg a lényeget? Amikor eljött a Szent Szellem. A Szent Szel-
lem kijelentette nekik mindazt, amit láttak, emlékezetükbe hozta, felszínre hozta, megvilágosította 
mindazt, amit Jézus mondott nekik és kaptak nagy bátorságot, bölcsek lettek, ismerték a Szellemnek 
a mozdulását.  

Azt mondjuk, hogy nekem annyira kellenek ezek a fizikai megtapasztalások! Nem mondom, 
hogy ezek rosszak, sőt azt mondom, hogy az adott helyen ezek jók, Istentől jövők lehetnek. Jó lehet 
egy látomás, jó lehet csodákat látni, jó lehet az, ha látod az életedet, a munkádat fizikai módon előre 
menni és vannak visszajelzések. Ezek jó dolgok. Isten ezeket akarja és adja, de ha csak erre vá-
gyakozol, hogy ezt lássad, azzal messzire nem tudsz elmenni.  

A Szent Szellemről azt mondta Jézus, hogy jobb nektek, hogy én elmegyek. Nem értették ezt a 
tanítványok, és amikor az elménkkel próbáljuk ezt felfogni, mi sem értjük. Hát nem az lenne a 
legjobb, ha itt lenne Jézus közöttünk, ha fogná a kezemet, ha mindig mondaná, hogy mit csináljak? 
Nem ezt mondja az emberi okoskodás és bölcsesség? Ő járna itt a gyógyító sorban és nem nekünk 
kellene kézrátétellel imádkozni, Ő végezné el a munkát. Azt mondta, hogy jobb nektek, hogy én el-
menjek, mert ha el nem megyek, nem küldöm el hozzátok a Vigasztalót, a Szent Szellemet. 

 Eljött a Szent Szellem és a tanítványok életében egy példa és egy minta a mi számunkra is, hogy 
amikor Ő eljött, akkor ők megértettek sok mindent. Természetesen nem becsülöm le és nem mi-
nősítem le azt a bő három évet, amit a tanítványok fizikailag együtt töltöttek Jézussal. Az ő szá-
mukra ez rendkívülien értékes dolog és ha nekem lehetőségem lenne erre nem mondanám azt, hogy 
á, nem kérem, nem számít! Dehogyisnem! Ne értsétek félre, amit mondok, hogyne lenne jó ta-
lálkozni Jézussal a testben! De el kell fogadnunk az igazságot és meg kell látnunk az Igéből, hogy a 
Szent Szellem eljövetele hozta el a tanítványok életébe is azt, amiről egyébként azt gondolná az 
ember, hogy a rendelkezésére állt volna ott Jézusnak is. Nem?  

Amikor Jézus megkeresztelkedett a Jordánban, a Szent Szellem rászállt, felkente Őt, akkor vált 
Ő felkentté, mint ember és ez a felkenetés a tanítványoknak pünkösdkor jött el. Fel lettek kenve 
erővel és hatalommal. Minden Istent szerető hívő hozzáférhet, úgy hiszem, Isten bölcsességéhez a 
Szent Szellem kijelentése által. Ő az, aki a legjobban ismeri Istent. Ő az, aki a legjobban ismeri Jé-
zust. Ott volt már a teremtés előtt a Szent Szellem. Ő egy személy, ha pedig személy, akkor vannak 
olyan tulajdonságai, amilyen tulajdonságai vannak egy személynek. Ő nem egy érzéketlen erő, nem 
egy olyan erő, mint a Star Wars című filmben, a Csillagok háborújában, hogy „az erő legyen veled!”. 
Ismeritek ezt a mondást, ugye? Na, ez a film tökéletesen jól mutatja például az okkultizmust. Egy 
olyan erő, ami nem személy. Egy olyan erő, aminek nincsenek érzelmei, nincsenek akarati dolgai, 
nincsenek vágyai, nincsenek céljai. Az erő legyen veled! – mondja a filmben a jedi lovag a másiknak. 
Már, aki látta a filmet. Aki szereti, nem bánom, nézze, én nem nézem, direkt ez miatt nem nézem.  

A 10-es verset olvasom még egyszer: 
1Korinthus 2,10–13.  
10. Nekünk azonban az Isten kijelentette az Ő Szelleme által: mert a Szellem mindeneket 

vizsgál, még az Istennek mélységeit is. 
11. Mert kicsoda tudja az emberek közül az ember dolgait, hanem ha az embernek szelleme, 

amely őbenne van? Azonképpen az Isten dolgait sem ismeri senki, hanem ha az Istennek 
Szelleme. 

Álljunk meg egy kicsit!  Kicsoda tudja a te dolgaidat, ha nem a te szellemed, amely benned van? 
– kérdezi itt Pál. Azonképpen az Isten dolgait sem ismeri senki, hanem ha az Istennek Szelleme. 
Érdekes a kifejezés, senki nem ismeri Istennek a dolgait, csak a Szent Szellem.  

Ha a Szent Szellemtől van az információd, ha Isten Szellemétől eredően van benned az in-
formáció Istenről, az pontos és helyes. Ha embertől van, ha bárkitől van az információ, akkor az 
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nagyon könnyen lehet egy tévedés, akár eretnek dolog is. Én úgy gondolom és úgy hiszem, hogy 
nekünk várni kell arra és keresni kell azt, hogy a Szent Szellem jelentse ki a mi számunkra azt, amit 
tud Istenről. Nem ismerhetjük Isten kijelentéseit, nem ismerhetjük Isten dolgait, csak a Szent 
Szellem által.  

Az emberi bölcsesség, az emberi tudás elvakít. Az emberi ész egyébként is korlátozott, de a 
Szellem teljessége, ami után vágyakozunk, az korlátok nélküli. Ha a Szent Szellem egy sze-
mélytelen erő, ha a Szent Szellem egy olyan misztikus hatalom, ami személy nélküli, akkor nem 
beszélnél hozzá. 

 Szoktál beszélni a konnektorban lévő villamos áramhoz? Szoktál beszélni a hűtőben lévő 
hideghez? Az is egy bizonyos fajta erő, a hideg, nem? Képes arra a fagyasztó, hogy a lágy húst 
kőkeménnyé, csontkeménnyé fagyassza. Hát nem egy erőt képvisel? Szoktál beszélni a vil-
lanykapcsolóhoz? Pedig az is egy erő, mármint, ami mögötte van, de nem beszélsz hozzá. Miért? 
Mert nem egy személy. Egy személyhez beszélsz. Ha Ő egy személy, akkor beszélgethetsz vele. 
Mondok neked valamit: akit szeretsz, ahhoz szólsz, ahhoz beszélsz. Akit nem szeretsz, ahhoz nem 
beszélsz, nem szólsz hozzá. Nem olyan bonyolult dolog ez. Akit szeretsz, azzal keresed a kap-
csolatot, keresed a kontaktot. Szeretnél hozzá minél közelebb kerülni, ha szereted, ha pedig nem 
szereted, akkor elkerülöd. Nem így van?  

Ha valakit szeretsz, akkor nem hagyod figyelmen kívül, ha szereted őt, akkor figyelembe veszed. 
A Szent Szellemre utalok most ezzel. Jézus a maga helyére küldte a Szent Szellemet. A saját maga 
helyére, hogy betöltse azt a funkciót, amit Ő töltött be. Sőt még többet is ad a Szent Szellem ne-
künk, mert Jézus nem tud fizikailag a szívünkben jelen lenni, a Szent Szellem személye van ben-
nünk. Persze mondjuk, hogy Jézus a szívünkbe költözött és ez így is van, mert Ők egyek, de most 
akkor Jézus van a szívemben, vagy a Szent Szellem van a szívemben? Nem tudod ezt ésszel 
megmagyarázni. A Biblia azt írja, hogy az újjászületés által a Szent Szellem töltetik ki a szívünkbe. 
Ez egy csodálatos dolog! 

A tanítványok többet tudtak Jézusról, miután Ő elment, mint amíg Ő velük volt. Érdekes dolog 
ez, nem? Látták Őt, tapasztalták Őt, majdnem az összes érzékszervükkel kapcsolatba voltak Vele. 
Látták Őt, hallották Őt, tapintották Őt, meg is szagolhatták Őt. Megkóstolni nem kóstolták meg, 
ezért mondtam, hogy majdnem minden érzékszervükkel. Mégsem volt számukra oly mértékben 
valóságos, hogy mindent, az életüket is feláldozva meghaljanak érte, miután Ő meghalt. Hanem erre 
a képességet és az erőt az hozta el nekik, hogy a Szent Szellem eljött rájuk. Érdemes ezen el-
gondolkozni. Érdemes elgondolkozni azon, hogy mit jelent Szent Szellemmel teljesnek lenni.  

Oly mértékben zűrzavar van, úgy látom, ezzel kapcsolatban Krisztus Testében, hogy azt gon-
doljuk, hogy ha valaki nyelveken imádkozik, az Szent Szellemmel teljes. Nem hiszem, hogy ez így 
van. Lehet egy jele a Szellem keresztségnek a nyelvek imája, sőt egyértelmű jele, ez így van. De 
hány és hány száraz, üres, kiégett, megfáradt, eretnek tanításokat hirdető ember van, aki képes nyel-
veken imádkozni és egyáltalán nem mondható el, hogy a Szellemmel teljes.  

Tehát ezt tisztán kell látnunk, tisztán kell megértést kapjunk erről, mert tévutakra juthatunk 
akkor, ha nem ismerjük Őt az Ő Igéjéből. Nem a saját elképzeléseink, a saját vágyunk, a saját 
teológiánk a lényeg, hanem az, amit Ő mond saját magáról. Nekünk az alapján kell megítélni a 
bennünk lévő dolgokat, a közöttünk lévő dolgokat, amit Ő mond, nem úgy, hogy én így gondolom, 
így érzem, ez a meggyőződésem vagy mi ezt így szoktuk. Nem, nem, nem és nem! 

 Ha valakiknek változni kell, akkor azok mi vagyunk és mi azok vagyunk, ugye? Akarunk 
változni! Döbbenetes számomra, hogy Jézus ott van a tanítványokkal és tanítja őket és példázatokat 
mond el. Ők vakarják a fejüket, hogy hogyan lehet hitben járni, hogyan lehet ezt csinálni? És meg 
kell nekik magyarázni a magvetés példázatát, meg kell nekik magyarázni a Máté 24-et, hogy mit 
mond Isten királyságáról, mindenféle olyan dolgot, amit Jézus mondott. Bólogattak bizonyára, hogy 
hát igen, ez olyan jó. Az elméjükkel, az eszükkel, az agyukkal és az emberi mivoltukkal fölfogták 
mind, ahogyan mindannyian fölfogjuk ezt, amikor olvassuk, amikor halljuk, minél többet olvassuk, 
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annál többet értünk a fejünkben itt, de a kijelentés az nem egy elhanyagolható dolog és ez a Szent 
Szellem személyétől jön.  

Természetesen ehhez szükség van az újra és újra gondolkozásra és elmélkedésre, olvasásra, hallásra, 
de amire vágynod kell, az a szívben lévő megértés és kijelentés, hogy akkor ez valóban a tiéd.  

Hány és hány ember tért le a keresztény útról, mert a fejében volt egy elképzelés bizonyos 
dolgokról és amikor beleütköztek valamibe, amikor beleütköztek egy szárazságba, egy tövisbe, egy 
megbotránkoztató dologba, vagy egy nehézségbe, akkor elhagyták az utat. Miért? Mert nem volt 
bennük a kijelentés ereje. Az elméjükkel meggyőződtek, csak tudod, az elme könnyen megváltozik. 
Máshonnan fújnak a szelek és már megváltozik az ember. Innen pletykálnak valamit, arra hajtom a 
fülemet, egyetértek vele, ott az igazság. Aztán valaki másik oldalról pletykál valamit, onnan jön va-
lamivel – más szemszögből látom, az éremnek ez a másik fele, fújj, elfordul és akkor már ez az 
igazság és ott vagyok teljes mellszélességgel. Közben könnyen lehet, hogy mind a kettő butaság és 
egyik sem igaz.  

De a Szent Szellem ki tudja jelenteni. A Szent Szellem bizonyosságot tud neked adni a szí-
vedben, hogy te Isten gyermeke vagy és amikor Isten gyermeke vagy és erről mély megértésed van, 
nem kell félned semmitől és senkitől és semmilyen körülménytől és semmilyen helyzettől. Mert ha 
Ő benned él és te Őbenne élsz, mi az, ami árthat neked? Ha az Úr velünk, ki lehet ellenünk? Mert 
tudod azt, hogy te ezt tudod. Tudod azt, hogy ez az igazság. Tudod azt, hogy ez így van. Ha csak a 
fizikai szemünkkel látunk, akkor a lényegi dolgokat eltévesztjük, elveszítjük. Vissza az 1Korinthus 
2-re, a 12-es, 13-as verset olvasom: 

12. Mi pedig nem e világnak szellemét vettük, hanem az Istenből való Szellemet; hogy 
megismerjük azokat, amiket Isten ajándékozott nékünk. 

13. Ezeket prédikáljuk is, nem oly beszédekkel, melyekre emberi bölcsesség tanít, hanem 
amelyekre a Szent Szellem tanít; szellemiekhez szellemieket szabván. 

Gyönyörű körmondat. Értelmezzük ezt így, ennek a fényében szinte szavanként. Mi pedig nem e 
világnak szellemét vettük. Azaz újjászülettél, nem lettél démonikusan megszállott. Jaj, milyen szel-
lemet ad nekem Isten vajon? Milyen szellemet fogadok be? Tudod, hány keresztény embertől hal-
lottam ezt, amikor a Szent szellem keresztségért imádkozik? Jaj, valami rossz szellemet kapok!  

Nem! Ha te a Szent Szellemet kéred, Jézus ezt elmagyarázta, hogy nem kígyót fog adni, nem 
követ fog adni, nem valami rossz dolgot fog adni, hanem Őt fogja adni, ennyi! Nincs ezen vita, 
nincs ezen kérdőjel. A sátán próbálja megkavarni az embereknek az agyát. Ha mindenféle okkult 
dolgokat nézel, elmész a jósnőhöz meg elmész a hamis prófétához – hú, majdnem mondtam, hogy 
nézzed a híradókat –, akkor magadba tudsz szívni olyan dolgokat, amik nem Isten Szellemétől va-
lók. Könnyen lehet. Elmész mindenféle szeánszokra, megnézed a jóga meg a nem tudom, milyen 
videókat, akkor könnyen olyan szellemnek nyitod meg magad, ami az elmédet elkezdheti uralni. 
Amikor másról olvasol negatív kommenteket, amikor egy szolgálóról hallgatsz és nézel, sőt keresel 
olyan megnyilatkozásokat, amelyek őt szidják, szapulják, akkor megnyitod magadat azoknak a 
szellemi erőknek, amik azokat létrehozták. Ez így működik!  

Amire odafigyelsz, annak megnyitod magad. Amire nem figyelsz oda, az előtt bezárkózol. Na-
gyon könnyű a sátánnak ellenállni. Nagyon sokszor ezt úgy tudod megtenni, hogy figyelmen kívül 
hagyod. Ezt értsd jól! Nagyon sokszor úgy kell ellenállni gondolatoknak, hogy nem veszed fon-
tolóra azt a gondolatot. Engeded, hogy bemenjen és a másik oldalon kimenjen és nem kezded el a 
fészket építeni az agyadban, hogy az a gondolat ott megfoganjon, tojásokat rakjon, kikeljen. Az Ige 
úgy fogalmazza ezt meg, hogy mint egy erődítmény, felnőjön az elmédben. Mint egy várfal, kör-
bevesz téged, amiből már a gondolataid meg a lelked nem tud kiáradni, mert tele vagy mindenféle 
kötöttséggel az elmédben.  

Ezek az elmebeli kötöttségek, ezek az elmebeli magaslatok azok, amelyeket le kell rombolni. 
Hogyan? Mivel? Az Igével, a Szent Szellem által. A Szent Szellemmel. Ha Ő ad neked kijelentést, 
Ő ad neked bölcsességet, akkor biztos lehetsz benne, hogy nem a félelem és nem a depresszió felé 
fog téged vezetni. Mert Ő a békesség Szelleme, nem a félelem szelleme. Azt mondja itt az Ige: Mi 
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pedig nem e világnak a szellemét vettük. Nem démonikus szellemeket, nem a sátán szellemét, nem 
azt a szellemet, ami a holdkóros fiúban volt, nem a halálnak a szellemét, hanem Isten Szellemét.  

Olyan gyönyörűen mondja Pál! Fel voltak kenve Pál szavai, ahogy prédikált és ezt leírta. Ezt 
nem magától írta, hanem a Szellem által írta le: „Hanem az Istenből való Szellemet; hogy meg-
ismerjük azokat, amiket Isten ajándékozott nékünk”. Az Istenből való Szellemet kaptuk – és nem 
fejezi be a mondatot, hanem azt mondja, hogy azért, hogy megismerjük azokat, amiket Ő nekünk 
ajándékozott. Vágy van-e a szívedben, hogy megismerd azokat, amelyeket Ő ajándékozott neked? 
Beljebb menni, mélyebbre menni. Ha éhes vagy erre, akkor ez az éhség Isten által meg lesz elé-
gítve. Ha nem vagy éhes, ha nem keresed, ha nem kutatod – a múltkori alkalommal össze akarom 
ezt kapcsolni –, ha nem ásod fel a kertedet, mert nem keresed azt a kincset, ami ott el van ásva, 
akkor ez ott fog benned szunnyadni és egy passzív állapotban ez olyan lesz, mint amikor a teremtés 
előtt a Szent Szellem lebegett a vizek felett. Jelen volt, de igazából nem csinált semmit.  

Nem tudom, hogy így van-e, csak én feltételezem, hogy alig várta már, hogy az Atya mondja azt, 
hogy legyen ez, meg legyen az, hogy aktívan működhessen, hogy végre meg tudja mutatni, hogy 
benne igazán milyen erő van és megteremtette a világegyetemet. Ő volt az, aki létrehozta ezt, ami-
kor az Atya felszabadította a hitét és kimondta, hogy legyen világosság, legyen föld, legyenek mag-
hozó füvek, legyenek fák, állatok és az ember stb. A Szent Szellem ereje hozta ezt létre.  

„Ezeket prédikáljuk is, nem oly beszédekkel, melyekre emberi bölcsesség tanít”. Ezeket pré-
dikáljuk, nem emberi bölcsesség, nem emberi okoskodás, nem teológiai okfejtés szerint, hanem 
amelyekre a Szent Szellem tanít, szellemiekhez, szellemieket szabván.  

Aki ismer, tudja rólam nagyon, hogy én pártolom és támogatom a képzést, mindenféle 
intellektuális, gyakorlati képzést. Rendkívüli módon mellette vagyok és vagyunk. De ez nem tudja 
pótolni, nem lehet ezzel behelyettesíteni a Szellem kijelentését. Mert rengeteg intellektuálisan kép-
zett ember van, akinek rengeteg ismerete van a történelemből az igehelyeket illetően, az össze-
függéseket, az ó- és az újszövetségi kapcsolatokat érti és látja, de nem Szellem szerinti a meg-
ismerése, hanem mint egy matematika, történelem tanár, vagy fizika tanár, aki érti ezeknek a 
mélységeit, de nem a Szellemtől tudja ezt. Nem a szellemi megértésből tudja, hanem van itt a fejben 
egy nagy-nagy bölcsesség, ami nem feltétlenül van meg ott bent. Értitek a különbséget? Igen, 
értitek a különbséget.  

Lapozzunk a János 16-ra. A 13‒14. versekhez! 
János 16,13–14. 
13. De mikor eljön Ő, az igazságnak Szelleme, elvezet majd titeket minden igazságra. Mert 

nem magától szól, hanem azokat szólja, amiket hall, és a bekövetkezendőket megjelenti néktek.  
Itt is álljunk meg egy kicsit. Gyönyörű igevers, fundamentális dolgok vannak benne leírva. Ami-

kor eljön az igazságnak Szelleme, - a Szent Szellemről van itt szó -, elvezet majd titeket minden 
igazságra. „Az elvezérel minden igazságra”, ez azt jelenti, hogy kijelenti nektek azt az igazságot, 
ami én vagyok. Kijelenti nektek azt, amit én az Atyától tudok. Itt van egy mondatrész, amit sokan 
figyelmen kívül hagynak. Mert nem magától szól – mondja Jézus –, hanem azokat szólja, amiket 
hall. Egy másik igevers mondja azt, hogy azokat szólja, amiket tőlem hall. Tehát a Szent Szellem 
azt közli veled, arra vezet téged, azt mondja neked, amit Jézustól hall. Bár neki van saját szabad 
akarata, van saját vágya, Ő egy személy, de mégis itt Jézus azt mondja, hogy amiket tőlem hall, azt 
mondja és jelenti meg nektek. Egy másik igehelyre visszakapcsolva meg azt látjuk, hogy Jézus 
pedig azt mondja, amit az Atyától hall. Atya, Jézus, Szent Szellem, te. Ez a sorrend! Amikor pedig 
imádkozol a Szent Szellem által, Jézus nevében az Atyához. Visszafelé is ez az útvonal, ugye? Na, 
még egyszer: „Mert nem magától szól, hanem azokat szólja, amiket hall, és a bekövetkezendőket 
megjelenti néktek”. Igen és ámen!   

14. Ő engem dicsőít majd, mert az enyémből vesz, és megjelenti néktek.  
Ez egy kulcs dolog szintén itt. Jézust dicsőíti a Szent Szellem, nem téged, nem engem, nem a 

képességeidet, hanem Jézust. Jézust dicsőíti. Ő engem dicsőít majd. Ha nézzük az emberi oldalát, 
vonatkoztassunk el a mai témától. Ezt mondja Jézus, hogy engem fog dicsőíteni, akkor nem úgy 
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hangzik ez, hogy Jézus micsoda büszke, felfuvalkodott, kevély? Mi az, hogy Őt fogja dicsőíteni? 
De bizony Őt fogja dicsőíteni, igen. Ő ezt nem kevélységből, nem felfuvalkodottságból mondta, ha-
nem tudta, hogy mit beszél és az igazságot szólta. Amikor az ember azt mondja, ami a szellemi, 
isteni igazság, akkor azzal alázatos. Ez Jézus alázatának kifejeződése volt, nem a büszkeségé. Na-
gyon érdekes ezt így látni. Mert az enyémből vesz és megjelenti néktek – zárul itt a gondolat. 
Gyakorlatilag ezzel azt mondja, hogy minden Jézusról szól. Ő a kezdet, Ő az Alfa, Ő az Omega, Ő 
a középpont, Ő az origó. Minden Őróla szól!  

A Róma 8,27-et azért olvasom fel, hogy lássuk, hogy a Szent Szellemnek, mint személynek van-
nak olyan tulajdonságai, mint amilyenek neked is és nekem is vannak. Itt nem az emberi gyarló tu-
lajdonságokra gondolok, hanem azokra, amiket Isten teremtett meg bennünk. Hogyan teremtett ben-
nünket Isten? A saját képére és hasonlatosságára teremtett. Tehát ha én így működök, az azért van, 
mert az Atya is így működik. Az én működésem alatt nem a bukott emberi természet működését 
értem, hanem azt, ami az eredeti teremtésnél volt.  

Képzeld el, a Szent Szellem gondolkodik. Nem egy személytelen erő, mint a konnektorban levő 
áram. Te is gondolkodsz akkor, amikor fölkapcsolod a lámpát és nem gondolkodsz, amikor a 
konnektorba beledugod a százas szöget. Én megcsináltam, hogy bedugtam a konnektorba a százas 
szöget. Pici gyerek voltam, látod, itt vagyok, nem lett túl nagy bajom. Szerintem édesanyám most a 
képernyő előtt elsápadt, mert nem tudta ezt, de ez még nagyon kis koromban volt, úgyhogy túl 
vagyunk rajta. Talán majd visszacsatolok erre pár mondattal később.  

Nézzük, mit mond a Róma 8,27. Az egész igesor itt nagyon szép és jó, de most csak ezt az egy 
Igét szeretném belőle kiemelni. 

Róma 8,27. 
27. Aki pedig a szíveket vizsgálja, tudja, mi a Szellem gondolata, mert Isten szerint esedezik a 

szentekért.  
Felolvasom ezt az Igét az Egyszerű fordítás szerint is, amely így hangzik: 
Róma 8,27. Egyszerű fordítás 
27. Isten ugyanis jól tudja, mi van a szívünkben, és azt is, mi a Szent Szellem szándéka, mert 

ő Isten akarata szerint könyörög Isten népéért.  
A Károli itt nagyon jó fordítás, mert az eredetiben valóban az van a gondolkodik szó helyén, 

hogy gondolkodik, de annak a szónak van olyan jelentése is, hogy szándék. Úgyhogy az Egyszerű 
fordítás is helytálló. A Szent Szellemnek van egy szándéka. Van egy gondolata. Isten tudja, hogy 
mi a Szent Szellem gondolata. A gondolat egy törekvés. A gondolkodásmód az egy célt mutat, vagy 
célra vezet. Egy cél felé mutat. Most nem az összevissza kósza gondolatokra gondolok, mert neked 
is vannak céljaid és gondolataid, még ha nem is gondolod, hogy vannak ilyenek, mindenkinek van-
nak ilyenek. Alkalom után alig várod, hogy hazaérj és megebédelj, ez a célod és ezen gondolkozol. 
Ha már most ezen gondolkozol, akkor erről a gondolkodásmódról szeretnélek egy kicsit vissz-
atéríteni arra, hogy figyelj arra, amit beszélek. Mert ez hoz neked kijelentést.  

Ezt jelenti itt, hogy a Szent Szellemnek van egy gondolata, vagy Isten tudja, mi a Szellem 
gondolata, hogy tudja mi a szándéka, milyen törekvése van. Tehát van egy intellektusa, van egy 
észjárása a Szent Szellemnek. Van egy bizonyos fajta gondolkodásmódja a Szent Szellemnek. Nem 
úgy gondolkozik, mint aki ne lenne összeszedett, mint aki ne lenne isteni. Isteni módon gon-
dolkodik. Sőt tovább megyek, a Szent Szellemnek van akarata is. Ezt pedig olvassuk az 1Korinthus 
12,11-es versben, többek között. Ugye itt a szellemi ajándékokat sorolja fel Pál apostol, erről tanít, 
és ennek lezárásaként mondja: 

1Korinthus 12,11. 
11. De mindezeket egy és ugyanaz a Szellem cselekszi, mindenkinek osztogatván külön, amint 

akarja.  
Amint Ő azt akarja! Ahogy Ő akarja! Amikor azt imádkozzuk, hogy legyen meg a Te akaratod, 

amint a mennyben, úgy a földön is, akkor akarjuk is azt akarni, amit Ő akar! Mert el lehet ezt a Mi-
atyánk kezdetű imádságot hadarni, meg mondani egy vallásos szokásként és azt gondolhatjuk, mint 
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ahogy én gondoltam tizennégy évesen, hogy ha elmondom felelés előtt háromszor és még há-
romszor elmondom mellé az Üdvözlégyet is, akkor biztos nem én fogok felelni. De ha ötször mon-
dom el vagy nyolcszor, akkor egész biztos, hogy megúszom. Ebben a hitben voltam, szégyen nem 
szégyen. Ott mormoltam felelés előtt, az óra elején magamban, daráltam gyorsan-gyorsan, hogy ez 
majd megment engem. Nem mindig mentett meg!  

A Szent Szellemnek vannak érzelmei is, a Róma 15,30. Ezek az Igék, amiket felolvasok, úgy 
gondolom, hogy nagyon jók arra, hogy otthon az egész szövegkörnyezetükben olvasd. Most csak 
kiemelem őket, mert nincs arra lehetőség, hogy mindegyiket teljes mértékben körbejárjuk. Csak a 
főbb vázlatos mondanivaló, például ebben az Igében az, hogy a Szent Szellemnek vannak érzelmei 
is. Pál apostol kéri azt, hogy imádkozzon érte a gyülekezet.  

Róma 15,30. 
30. Kérlek pedig titeket atyámfiai a mi Urunk Jézus Krisztusra és a Szellem szerelmére, 

tusakodjatok velem együtt az imádkozásokban, énérettem Isten előtt, 
Nagyon jól tudjuk, hogy Jézus szeret minket. Ez egy alapvetés, legalábbis tudjuk ezt mondani és 

tudjuk ezt mondani másoknak is, de hogy magunkra vonatkoztatva mennyire vagyunk ezzel tisz-
tában, ez egy másik kérdés. De nagyjából hallottuk ezt már az elmúlt tanításokban minden al-
kalommal legalább egyszer, hogy Jézus szeret téged, szeret minket, de tudjuk-e azt, hogy a Szent 
Szellem is szeret minket? Illetve tudjuk-e azt, hogy a Szent Szellem jelen volt az életünkben az 
újjászületés előtt? Természetesen nem voltunk újjászületve, kívülállók voltunk, nem voltunk gyer-
mekek, de a Szent Szellem ott volt, jelen volt az életünkben, kívülről valahogy. Hiszen gondolj csak 
arra, hogy ki vezetett el téged Jézushoz? Te saját magad? Te saját magad vetted rá magadat arra, 
hogy higgyél Őbenne? Az Atya vonzása volt a Szent Szellem által. Arról nem is beszélve, hogy so-
kunknak az életét mentette meg gyerekkorunkban, akár akkor, amikor beledugtuk a szöget a 
konnektorba. Nem a véletlen műve. Az autóban és lehetne sorolni. Nem úgy volt jelen, hogy mindig 
mindent Ő irányított, nem úgy volt jelen, hogy keresztüllépte a mi akaratunkat, a szándékunkat, de 
ott volt, és az Ő hívó szavára fogadtuk el Jézust, még ha ezt nem is tudtuk. A Szent Szellem sze-
retete vonzott minket Jézushoz és ezt mi nem is tudtuk. A Szent Szellem szeretete győzött meg min-
ket Jézus igazságáról és ezt mi nem is tudtuk.  

Amikor újjászülettünk, akkor belénk költözött. Pál apostol imádkozott azért, hogy ismerjük meg 
mindazt, ami bennünk van, ami nekünk lett ajándékozva. Hogyan lehet valóságosabb a kapcsolat a 
Szent Szellemmel? Ez egy nagyon jó kérdés. Remélem, hogy sokatokat izgat ez a téma és fölmerül 
bennetek ez a nagyon-nagyon jogos kérdés. Hogyan lehet Ő valóságosabb? Egy személy, egy em-
ber hogyan lehet valóságosabb a te számodra? Ha jobban megismered Őt! Minél jobban meg-
ismersz valakit, annál közelebb valóvá válik a te számodra. A Szent Szellemnek nincs teste abban 
az értelemben, ahogy Jézusnak volt, gyakorlatilag mi vagyunk a Szent Szellem teste. Ő bennünk 
van, a mi testünkben lakik.  

Nagyon érdekes, hogy Jézus egyenlő az Atyával. Ő ezt maga mondta. Egy másik helyen azt 
mondta, hogy az Atya nagyobb nálamnál, de ott ezt más miatt mondta. Tehát az Atya és Jézus 
egyek. Többek között ez volt az egyik botránykő, ami miatt a farizeusok meg akarták Őt ölni, hogy 
eggyé tette magát Istennel, de mégis két külön személyről beszélünk. Jézus és a Szent Szellem is 
egyek, mert a Szent Szellem Jézus Szelleme, mégis két különböző személy. Ha bevesszük a körbe 
az Atyát, akkor három különböző személy. Hogyan lehet ezt felfogni, hogy ők mégis egyek? Ezen 
elmélkedni kell, keresni kell, kutatni kell, de mindenestől fogva túl kicsi az agyunk ahhoz, hogy ezt 
csupán saját elméből megértsük. Egy kijelentés kell ehhez, szellemi megértés. Ahogy Pál mondta, 
hogy szellemiekhez szellemieket szabván. Nem lehet megérteni csupán emberi bölcsességgel és 
tudással ezeket a dolgokat.  

Nagyon sok minden van még itt, amit szeretnék elmondani, azon gondolkozok, hogy mit hagyjak 
a jövő hétre. Lukács evangéliumra lapozzunk, itt van még egy igesor, ami igazán döbbenetes. 
Mindez arra mutat, hogy a Szent Szellem milyen hatalmas! Neki, az Ő személyének milyen ha-
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talmas az ereje. A legnagyobb erő a világon. Lukács 1,31‒35. versig olvasom, közismert igeversek, 
hallottad már, olvastad már. Gábriel szól Máriához: 

 
Lukács 1,31–35. 
31. És ímé, fogansz a te méhedben, és szülsz fiat, és nevezed az Ő nevét Jézusnak.  
32. Nagy lészen Ő, és a Magasságos Fiának hivattatik; és néki adja az Úr Isten a Dávidnak, 

az Ő atyjának királyiszékét;  
33. És uralkodik a Jákób házán mindörökké; és az Ő királyságának vége nem lészen!  
34. Monda pedig Mária az angyalnak: Mimódon lesz ez, holott én férfit nem ismerek?  
35. És felelvén az angyal, monda néki: A Szent Szellem száll tereád, és a Magasságosnak 

ereje árnyékoz be téged; azért aki születik is szentnek hivatik, Isten Fiának.  
Gondolkoztál-e már azon, hogy ez hogyan történt? Ez egy olyan természetfölötti, a természetes, 

teremtett világ rendjét túllépő dolog volt, amire se előtte, se azóta nem volt példa. Ráadásul úgy 
történt ez, hogy fönt volt Jézus a mennyben, mint istenség, akinek nincs kezdete és nincs vége, és a 
Szent Szellem fogta Őt és – nem tudom máshogyan fogalmazni – egy maggá változtatta át és 
belehelyezte egy szűz lány méhébe. Nem tudom máshogy magyarázni. Nem így történt? Így történt! 
Ez a természetfölötti fogantatás, ez a megtestesülés lényege, hogy az Isten emberi testet öltött úgy, 
hogy a Szent Szellem tette ezt Jézussal. Jézus felajánlotta magát, hogy eljön, az Atya elküldte Őt, a 
Szent Szellem fogta Jézust és belehelyezte Mária méhébe. Mint mag jelent meg ott Ő. Mintha 
József magja lett volna, de nem József magja volt, hanem az Atya magja, ami egyesült azzal a 
petesejttel Mária testében és kialakult a fizikai test azzal a Szellemmel, ami maga Jézus volt. Eljött 
a földre és megszületett. Hogyan lehetséges ez?  

Most kérdezem, ha a Szent Szellem ezt képes volt megtenni Jézussal, akkor mit képes elvégezni 
veled? Ha Őt át tudta így formálni, ha az Atya akaratában képes volt arra, hogy ilyen hatalmas 
csodát tegyen, mit tud veled tenni? Nehezebb ez neki? Szerintem sokkal könnyebb! A különbség az, 
hogy megvolt Jézusban a szándék, az akarat, az odaszánás, hogy igen, én elmegyek, formálj át 
engem erre! Amikor bennünk is megvan ez, akkor a Szent Szellem bármit el tud végezni és bármire 
át tud formálni minket. Nekem ez itt ezt mutatja. Jézus nem volt lázadó, nem volt testi, nem a saját 
érdekét nézte, hanem azt, hogy mi az, amit tehet értünk. Szerette az Atyát, szerette a Szent Szel-
lemet, alávetette magát és eljött testben, otthagyva a dicsőséget, lejött erre a mi szemünkben 
csodálatos, gyönyörű kék-zöld bolygóra, de ez egy sárkupac a mennyországhoz képest. Önmagát 
isteni mivoltából kiüresítette, eljött, testben felnövekedett és alávetette magát a saját apjának és 
anyjának. Azoknak, akiket Ő teremtett, alávetette magát, mert amikor azt mondta az anyja, hogy 
márpedig most, fiam, tizenkét évesen hazajössz velünk, nem maradsz itt tovább a templomban, 
akkor Jézus mit mondott? Igen, anyám, hazamegyek. Hazament velük és egész harmincéves koráig, 
nem tudjuk, hogy milyen körülmények között, de otthon volt.  

Döbbenetes ez, hogy ha meglátjuk, hogy a Szent Szellem munkája, a Szent Szellem betelje-
sedése és a túláradása bennünk ezen múlik, az önátadáson. Hogy odaadom magam Őneki és ma-
gamnak meghalok, akkor tud Ő engem erővel használni. Erre hívlak titeket! A Szent Szellem Istent 
maggá változtatta. Ez egy olyan természetfeletti dolog volt, mint ahogy természetfölötti dolog a 
szemünkben az is, ha megértjük a lényegét, hogy hogyan lehet egy hirtelen indulatú, haragos 
halászemberből egyik napról a másikra bátor, emberek ezrei elé kiálló prédikátor, aki Péter volt. Ó, 
én mindent megteszek érted, mindenemet odaadom neked, Jézus! Egy kislány jött, aki megvádolta 
azzal az igaz váddal, hogy te együtt voltál Jézussal. Mit csinált Péter? Átkozódott, letagadta. De-
hogyis, nem igaz! És jött a Szent Szellem! Mi ez, ha nem egy nagy átváltoztatás?  

Aztán ott van Pál, aki véres karddal szinte, jelképesen mondom, üldözte, gyűlölte a ke-
resztényeket, gyilkolta őket, börtönbe küldte őket. Látjuk az Apostolok cselekedeteiben, hogy ott 
volt és helyeselte István kivégzését. Mit tett vele a Szent Szellem akkor, amikor megjelent neki 
Jézus a damaszkuszi úton? Át tudta őt formálni úgy, hogy ő lett a kegyelem apostola. Az akkori 
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vallásos rendnek, szokásnak és a farizeus gondolkodásmódnak és a széles tömegnek teljesen ellene 
ment. Azért, mert odaadta magát erre! Mondhatta volna azt, hogy áh, nekem ez ennyit nem ér!  

Azon gondolkoztam ma, hogy amikor Jézus feltámadt a halálból, negyven napig tanította az 
Isten királyságával kapcsolatos dolgokat a tanítványoknak, mondta nekik, hogy maradjatok még 
Jeruzsálemben és tíz nap múlva eljött a Szent Szellem. Abban a tíz napban a szabad választásból, a 
szabad akaratból bármelyikük mondhatta volna azt, hogy nem. Én nem, én hazamegyek a csa-
ládomhoz, én hazamegyek az enyéimhez, hazamegyek a halászhálómhoz, a vámszedő asztalomhoz. 
Hazamegyek és nem! Mondhatták volna? Megvolt erre a szabadságuk? Megvolt! De nem mondták, 
hanem odaszánták magukat, ezért történtek olyan csodák mindegyikük szolgálata által. Ezért volt 
képes a Szent Szellem használni őket erre, hogy nem a saját dolgaikat nézték, hanem képesek 
voltak föláldozni önmagukat. Ez a Szent Szellem betöltekezésnek az egyik „feltétele”. Minél inkább 
kiüresíted önmagadat, annál több minden fér beléd Istenből és annál inkább meg tud nyilvánulni a 
Szent Szellem rajtad és benned és általad. Minél kevesebb én, minél több Ő.  

Ez a kulcsa a Szent Szellemmel való együtt élésnek és annak, hogy legyenek erők és meg-
nyilvánulások és megértések és kijelentések, amire úgy vágyik nagyon sok ember, hogy lássa.  

Dicsőség Istennek! Halleluja! 
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 

 


